
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2012-10-18, § 17 

 

 Tid Torsdagen den 18 oktober 2012 kl 16.30 – 16.40 
   

 Plats Stora Kollegiesalen, Stadshuset 
   

 Justerat Torsdagen den 18 oktober 2012. 

 
 

 

 

Ulla Hamilton Daniel Helldén 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M), ordföranden  

Daniel Helldén (MP) vice ordföranden  

 

Bo Arkelsten (M)  

Daniel Valiollahi (M)  

Annika Davidsson (M)  

Mark Klamberg (FP)  

Jonas Naddebo (C)  

Oskar Levin (S)  

Martin Hansson (MP)  

Kajsa Stenfelt (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

 Peter Abelin (M) för Datevig Tjärnberg (M)  

Margareta Stavling (S) för Malte Sigemalm (S)  

Jimmy Lindgren (S) för Annika Ödebrink (S)  

 

Ersättare: 
  

Christoffer Kuckowski (M)  

Christer Svärd (M)  

Charlotta Schenholm (FP)  

Jesper Svensson (FP)  

Göran Oljeqvist (KD)  

Hanna Helsing (S)  

Hampus Rubaszkin (MP)  

Tobias Johansson (V)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Per Anders Hedkvist, Fredrik Alfredsson, Louise Bill, Mats 

Cronqvist, Åse Geschwind, Inga-Lill Hultin, Lars Jolérus, Mattias Lundberg och Anne 

Rådestad samt personalföreträdaren Luis Lopez §§ 1-6 och biträdande 

borgarrådssekreteraren Martin Savén från roteln. 

 

 



  

 
 § 17 

Förslag till taxa för hushållsavfall och därmed jämförligt avfall inkl. taxa 
för skrymmande hushållsavfall m.m. samt slam och latrin att gälla från 
och med 2013-01-01 
Dnr T2012-701-04754 

 
Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden föreslår kommunfullmäktige att anta taxa för 

 hushållsavfall och därmed jämförligt avfall inklusive taxa för skrymmande 

 hushållsavfall m.m. samt slam och latrin, att gälla från och med 2013-01-01, i 

 enlighet med förslag i bilaga 1 till kontorets tjänsteutlåtande. 

 

2 Trafik- och renhållningsnämnden föreslår kommunfullmäktige att justera 2013 

 års budget för renhållningsverksamheten med 4 mnkr inom ramen för tidigare av 

 kommunfullmäktige beslutade 15 mnkr för utvecklingsprojekt. 

 

3 Trafik- och renhållningsnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta om att  

 5 mnkr tas i anspråk för utveckling av verksamhetssystem inom ramen för 

 tidigare av kommunfullmäktige beslutade 15 mnkr för utvecklingsprojekt samt 

 att 2013 års budget för renhållningsverksamheten justeras med detta belopp. 

 

4 Trafik- och renhållningsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Trafikkontorets tjänsteutlåtande från den 18 september 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), Mark Klamberg (FP) och Jonas Naddebo 

 (C) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Daniel Helldén m.fl. (MP) föreslår att nämnden beslutar enligt 

 följande: 

 

1 Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 

2 Att subventionen för insamling av utsorterat matavfall höjs. 

3 Att det görs en större prisdifferentiering med avseende på 

 hämtningstäthet. 

4 Att arbetet med utökad matavfallsinsamling intensifieras. 

 

Avfallstaxorna är kraftfulla styrmedel för att minska uppkomsten av osorterat 

avfall. Taxan ska utformas så att den än tydligare styr mot minskade 

avfallsmängder, öka källsortering och minskad miljöbelastning. Vi anser därför 

att subventionen för insamling av utsorterat matavfall ska höjas. Det kommer 

även fungera som ett incitament för att fler hyresvärdar och en- och 

tvåfamiljshus väljer att prova matavfallskärl. 

 

För att motverka och förebygga uppkomsten av avfall bör de hushåll som 

genererar lite avfall och endast behöver hämtning var 4:e vecka premieras 



  

genom en lägre avgift än den som föreslås. Taxan för hämtning varje vecka bör 

höjas, för att styra mot en mindre mängd genererat avfall och en högre 

utsorteringsgrad.  

 

Stockholm ligger idag långt efter det nationella målet att omhänderta 35 procent 

av matavfallet år 2010. Nuvarande etappmål om resurshushållning i 

livsmedelskedjan innebär att minst 50 procent av allt matavfall ska sorteras ut 

och behandlas biologiskt senast 2018. Därför måste arbetet med insamling och 

behandling av matavfall till biogas intensifieras. Staden ska kraftigt utöka 

matavfallsinsamlingen samt investera i en biogasanläggning. För att kunna 

komma upp i höga insamlingsnivåer krävs en anläggning för optisk sortering. 

Ledig kapacitet i andra anläggningar i regionen ska utnyttjas under 

utbyggnadsfasen, under försöket 2013 sannolikt i Södertälje. 

 

3) Oskar Levin m.fl. (S) föreslår att nämnden beslutar enligt följande: 

 

Att delvis godkänna kontorets förslag till inriktningsbeslut i och med att 

utredningen om matavfallsinsamlingen inte är klar 

 

Det är viktigt att öka både staden ambitioner och volymen på utsorterat 

matavfall. Ekonomiska incitament brukar fungera bra när det gäller att ändra 

människors attityder och beteenden, eftersom alla parter har något att tjäna på 

dem. Därför vill vi se ett tydligare ekonomiskt incitament för att stimulera till 

ökad utsortering av matavfall. Vi föreslår därför att avgiften tas bort helt för 

denna fraktion och att kostnadsökningen sker inom befintlig budgetram. 

 

I sådana fall där felsortering sker och att andra produkter återfinns i det 

utsorterade matavfallet ska kunden debiteras enligt taxan för hushållsavfall. 

 

4) Kajsa Stenfelt (V) föreslår att nämnden beslutar enligt följande:  

 

1 I huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut. 

2 Att förslaget till taxa justeras i enlighet med det förslag som miljöpartiet och 

 vänsterpartiet framlade i samband med nämndens inriktningsbeslut för 

 avfallstaxan 2012-06-14. 

3 Därutöver anföra: 

 

Vi anser att det är viktigt med differentierade avfallstaxor för att minska 

osorterat avfall och för att minska antalet hämtningstillfällen.  

Dessutom anser vi att staden behöver intensifiera insatserna för att främja 

insamling av matavfall i flerfamiljshus. Bl.a. Eskilstuna har ett smart och 

fastighetsnära sopsorteringssystem, som Stockholm borde ta efter. 

 

I tjänsteskrivelsen nämns den s.k. avfallsutredningen (SOU 2012:56- Mot det 

hållbara samhället - resurseffektiv avfallshantering) . I utredningen förordas att 

kommunerna ska fråntas ansvaret för matavfall från företag, skolor, restauranger 

och andra verksamheter. Blir utredningens förslag verklighet blir det upp till 

verksamheterna själva att välja hur avfallet ska tas om hand. Det kan innebära 

exempelvis att matavfallet från en restaurang i ett flerfamiljshus hämtas av ett 

företag medan en annan entreprenör hämtar hushållens matavfall. Det är helt 

irrationellt ur ett samhällsperspektiv, och kan i värsta fall leda till att avfallet 

kommer på ”villovägar”. 

 



  

Det kan också innebära en minskad tillgång på råvaran för biogasproduktion 

eftersom det finns en uppenbar risk att råvara för biogasproduktion kommer 

brännas istället för att användas för biogasproduktion.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från Ulla Hamilton m.fl. (M), Mark 

Klamberg (FP) och Jonas Naddebo (C). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Daniel Helldén m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 

Oskar Levin m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

Kajsa Stenfelt (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


